
Iz naše organizacije. 
Skupne zadeve. 

Učiteljski konvikt. 
Občni zbor Društva za zgradbo Uči

teljskega konvikta ima svoj občni zbor v 
sredo, dne 16. aprila, ob devetih dopoldne 
v Učiteljski tiskarni v Ljubljani z običaj
nim dnevnim redom. K obilni udeležbi va
bi — odbor. 

Nabavni prispevek. 
Na intervencijo Zaveze je deželna 

vlada dovolila vsemu učiteljstvu Sloveni
je nabavne prispevke. Uradno o tem po
ročajo: »Državnemu uradništvu se na
bavni prispevki izplačajo po plači, ki jo 
prejema. Učitelji pa še niso uvrščeni v 
plačilne stopnje in razrede. To se ravno 
sedaj izvršuje. Ako bi učitelji čakali na to 
ureditev, bi trebalo čakati do srede maja. 
Zaradi tega se je deželna vlada odločila, 
da odmeri nabavni prispevek v razmerju 
z draginjskimi dokladami in se je skleni
lo, da se bo prispevek izplačeval vsakega 
četrt leta, dokler se bodo izplačevale dra
ginjske doklade na prejemke državnih 
uradnikov in vsakokrat po ena šestina te 
draginjske doklade kot nabavni prispe
vek. S tem sklepom bi bilo treba obreme
niti blagajnico za 2,200.000 K letno in se 
je sklep predložil središnji vladi v odobre
nje«. — Ni nobenega dvoma, da centralna 
vlada ne odobri tega sklepa. Vodstvo Za
veze je v ta namen pismeno posredovalo 
na pristojnem mestu v Belgradu. 

Vodstvo Zaveze. 
Vsemu članstvu Zaveze! 

Nekatera učiteljska društva še niso 
nakazala Zavezi za 1. 1918 nikakršne čla
narine, druga le delno. Prosimo blagajni
ke dotičnih društev, naj store to čimpreje. 
Zaveza ima tudi svoje obveznosti. Obra
čamo se tudi do posameznih članov, naj 
ne čakajo blagajnikovega opomina, ampak 
naj poravnajo takoj svoj dolg. — Se ved
no se niso odvadili nekateri člani poši
ljati naročnine posameznim upravništ
vom ali Zavezinemu blagajniku. Naj si že 
enkrat za vselej zapomnijo, da ni noben 
organizovan član ničesar dolžan raznim 
upravništvom, ampak edinole svojemu 
učiteljskemu društvu, in sicer zaenkrat 
24 K na leto. Blagajniki učit. društev pla
čajo Zavezi za 1. 1918 od vsakega člana 
po 16 K, odnosno 2, za 1. 1919 pa po 20 K, 
odnosno 4 K. — Kdor ne dobi lista pravo
časno, naj ga takoj reklamuje — poštnine 
prosto — • in naj ne čaka vse leto. — Vsa
ko izpremembo bivališča naj sam ali 
predsednik takoj sporoči Zavezinemu 
vodstvu, ravnotako vsako nepravilnost. 
Le na ta način je mogoče redno in pravil
no delovanje. S tem se prihrani veliko ne
potrebnega pisanja in sitnosti. 

Vodstvo Zaveze. 
Dr Opeka — dr. Bezjak. 

Pozvano od višjega šolskega sveta, 
je podpisano vodstvo dne 15. t. m. vloži
lo proti višjima šolskima nadzornikoma 
dr. Opeki in dr. Bezjaku spomenico na te
melju materiala, ki nam je bil na razpo
lago. Spomenica bo na razpolago informa
tivnemu postopanju, ki ga baje vendarle 
uvedejo proti imenovanima gospodoma. 

Konec naše spomenice se glasi: 
Razpoloženje učiteljstva nasproti dr. 
Opeki je z ozirom na navedena dejstva 
tako, da neče in ne more imeti z njim no
benega stika več in je pripravljeno v slu
čaju nadzorovanja izvajati svoi sklep, da 
se odstrani iz učilnic, ker se od dr. Ope
ke več ne da nadzorovati. 

Z ozirom na stanovsko zavednost 
in javno moralo zahteva učiteljstvo, da 
naj dr. Opeka v interesu šolstva ter har
moničnega delovanja med šolo in šolsko 
oblastjo zapusti svoje sedanje mesto, ki 
ga je zavzel kot negovanec in negovalec 
Susteršičevega  Kalteneggerjevega, slo
vensko šolstvo in učiteljstvo zatirajočega 
sistema. 

Kdor hoče našemu šolstvu dobro, naj 
— uvažujoč stvarni položaj — stori svojo 
dolžnost ter čimbolj in čimprej pomore, 
da se dr. Opeka in dr. Bezjak odstranita 
z mest višjih šolskih nadzornikov. 

Vodstvo Zaveze. 
Društvene vesti. 

+ Občni zbor Narodne Šole bo dne 
16. aprila ob poldevetih v Učiteljski tiskar
ni v Ljubljani z običajnim dnevnim redom. 
K obilni udeležbi vabi — odbor. 

j Občni zbor Vdovskega učiteljskega 
društva bo dne 16. aprila ob polenajstih v 
Učiteljski tiskarni v Ljubljani z običajnim 
dnevnim redom. K obilni udeležbi vabi — 
odbor. 

+ Deželno slovensko učiteljsko dru
štvo v Ljubljani ima svoj občni zbor na 
Veliko sredo, dne 16. aprila t. L, ob pol 
10. dopoldne v načelstveni sobi Učiteljske 
tiskarne z nastopnim dnevnim redom: 

1. Poročilo a) predsednika, b) tajni
ka, c) blagajnika. 

2. Poročilo in sklepanje o razpustu 
društva. 

3. Slučajnosti. 
Na mnogobrojno udeležbo vabi —od

bor. 
+ Iz logaškega okraja. Več kot polo

vica logaškega okraja so zasedli Italijani. 
Sedež našega društva je v Logatcu. Lo
gaški in idrijski sodni okraj sta pod de
markacijsko črto, cerkniški in loški pa pod 
Jugoslavijo. Ker je meja od Lahov zapr
ta, je naše medsebojno občevanje nemo
goče. Zaradi tega smo se zbrali učitelji 
cerkniškega in loškega okraja 9. marca 
v Cerknici na posvetovanje. Obisk je bil 
jako zadovoljiv — zbrali smo se skoraj 
vsi. Tov. Šest je pozdravil navzoče z že
ljo, da bi se za ta sodna okraja ustanovilo 
začasno učiteljsko društvo, dokler se ne 
izpremenijo razmere. Izvolil se je sledeči 
začasni odbor: predsednik tov. M. Kabaj, 
tajnica tov. Rojčeva, blagajničarka tov. 
Modičeva, odbornika pa tov. Jug in Ko
sili. 

Ves vojni čas je vladalo na šolskem 
polju in med učiteljstvom mrtvilo, ki ga 
je treba odpraviti iz Jugoslavije in uvesti 
novo življenje v prid napredka, šolstva in 
učiteljstva. Zaradi tega se je sklenilo so
glasno napravljati v bodoče na raznih šo
lah obeh sodnih okrajev mesečne sestan
ke vsak drugi četrtek v mesecu. Na teh 
sestankih se bo reševalo poleg pedago
ških in didaktičnih zadev tudi stanovske 
razmere učiteljstva, da nam bo mogoče 
napredovati v duhu časa v prid šolstva in 
naše ljube Jugoslavije. 

Tov. Černač je poročal o tečajih za 
srbohrvaščino in kako bi se učiteljstvo po 
okrajih samo poučevalo. 

Nemščina nam je na štirirazrednicah 
zopet usiljena kot nepotreben, mukepoln 
in brezuspešen balast, a žalosten spomin 
na nekdanji avstrijski birokratizem je 
ostal tudi v Jugoslaviji od ljudi, ki so pro
žeti tega duha. Zaradi tega je učiteljstvo 
z veseljem in soglasno sklenilo na pred
log tov. Šesta, da naj se Zaveza naprosi 
delovati z vsemi silami na to, da se nem
ški pouk iz Jugoslavije odpravi in nam 
mesto tega uvede več učnih ur srbohrva
ščine, da se bo naš narod čimprej priva
dil skupnemu državnemu jeziku. 

Prvi sestanek se bo vršil 10. aprila v 
Grahovem. Za ta dan je prevzel tov. Ko
sin predavanje o najvažnejših zgodovin
skih in zemljepisnih pojmih naše nove Ju
goslavije. 

Tov. Kobal bo predaval o načrtu pre
ustrojitve šolstva in narodne odgoje. 

Končno smo se spominjali svojih to
varišev v okupiranem ozemlju. Ker je 
vsaka zveza z njimi pretrgana, jim poši
ljamo tem potom svoje pozdrave z željo, 
da bi bili kmalu rešeni tega neznosnega 
jarma in prišli čimprej v svobodno Jugo
slavijo. 

Z vzklikom: Slava naši Jugoslaviji!« 
se je končalo prvo in lepo zborovanje na
šega začasno ustanovljenega učiteljskega 
društva. 

4 Učiteljsko društvo za novomeški 
okraj je zborovalo dne 13. t. m. v fizikal
ni dvorani novomeške gimnazije. 

Ni ga morda šolskega okraja v Slo
veniji, ki bi toliko... ah, pa kaj! Puhtimo, 
pustimo to! Minilo je! — 

Po dolgem, dolgem času smo bili zo
pet tako polnoštevilno zbrani. — Razen 
nekaj mlajših — večinoma znani obrazi. 
Bilo je pač par opravičenih, a nekaj tudi 
neopravičenih zamud. Marsikak srebrn 
las, marsikaka guba več v obrazu — a 

■ pogledi, malo utrujeni sicer, vendar jasni, 
mirni. — O, divjali so viharji... 

Društveni predsednik, tov. Matko 
otvori zborovanje, zahvaljujoč se navzo
čemu gosp. gimn. ravnatelju VVestru za 
gostoljubnost, nakar pozdravi gosp. rav
natelj navzoče učiteljstvo, poudarjajo^ 
potrebo zbližanja srednješolskega in ljud
skošolskega učitelja. (Burno odobrava
nje.) 

Nato povzame besedo, živahno po
zdravljen tovariš Gangl, ki je ta dan pri
hitel med nas. Govoril nam je o našem bo
dočem delovanju. Kakor meč je sekala 
njegova beseda! Mraz nam je lezel po 
hrbtenici ob njegovem izvajanju. — Le 
vsestransko izobražen, pošteno plačan in 
organizovan učitelj bo mogoč v bodočno
sti. Sveto naj mu bo njegovo prepričanje 
— a sodruga naj ne ubije zaradi njegove
ga ! Slednjič nam je tov. Gangl še obširno 
pojasnil načrt glede preosnove bodočega 
našega šolstva, zaradi česar se je name
ravano tozadevno poročilo tov. Marolta 
izpremenilo le v splošno debato. 

Navsezadnje pa smo sprejeli še reso
lucijo tov. Zupančiča glede srbohrvaških 
tečajev, ki jih nameravajo prirediti za uči

teljstvo o počitnicah v Ljubljani. Mi Do
lenjci imamo v Novem mestu za take te
čaje vešče učne osebe, prostora in pa, kur 
tudi nekaj velja, ugodnejše aprovizacijske~ 
razmere od onih v Ljubljani. Za nas torej 
tečaje v Novem mestu! 

Prihodnje zborovanje 15. maja na Ča1 
težu. Takrat pa ne bomo opravičili za
mud ! 

Na prijazno povabilo gosp. ravnatelja 
Westra se je večina učiteljstva udeležila 
tudi Vodnikove slavnosti, ki jo je ta dan 
priredila novomeška gimnazijska mladina. 
— Kolikor pa nas ni dobilo prostora, smo 
v prijateljskem razgovoru počakali raz
stanka. Na veselo snidenje torej na pri
jaznem Zaplazu!« L. 

+ Zveza slov. učiteljev in učiteljic na 
bivš. Štajerskem .Opozarjamo oki. učij 
teljska društva, naj ne pozabijo vposlal 
do 30. dne sušca potrebnih podatkov zaj 
na Veliki četrtek, dne 17. aprila, ob 8. uril 
predpoldne v Celju vršeče se delegacij j 
sko zborovanje. 

Razen števila članov in imen delega
tov vpošljite tudi predloge, ki naj pride
jo na delegacijskem zborovanju v obrav
navo, osobfto one glede razpusta Zveze. 

Predloge, ki se vam zde posebno 
važni, objavite takoj.v »Učit. Tovarišu,« 
da lahko delegati v njih razmišljajo ter ne] 
pridejo nepripravljeni pred obravnavo. 

+ Učiteljsko društvo za celjski okraj 
je zborovalo dne 9. t. m. v okoliški šoli v 
Celju pod novim predsednikom tov. Siv> 
ko iz Šentjurja ob mnogobrojni udeležbi. 
Na dnevnem redu so bila strogo stanov
ska vprašanja, debata je bila kratka in ži
vahna, vkljub temu pa ni bilo časa za pre
davanje tov. Kvedra, ki se je preložilo na 
drugo zborovanje. Takrat pa upamo, da se 
udeleže vsi člani zborovanja. Naj nihče ne 
manjka! 

f Učiteljsko društvo za ptujski okraj 
je zborovalo tretjič v tekočem letu 6. mar J 
ca v Ptuju. Udeležba je bila povoljua. Pri
stopili so kot novi člani tovariš Drago Ce
pič od Sv. Marjete in tovarišici Mikuševa 
ter Voršičeva iz Zavrča. Kot gost se je 
udeležil zborovanja gospod poročnik Za
pornik. Naše društvo šteje sedaj nad 100 
članov ter je najmočnejša članica Zaveze. 
  Predlog tovariša Flereta v »Učit. lov.« 
za zvišanje članarine za leto 1919 od 24 i 
na 36 K je bil soglasno sprejet. Na Zvezin 
dopis v zadevi njenega nadaljnjega obsto
ja, oziroma razpusta se je sklenilo, naj bi 
Zveza do končne ureditve sedanjih pre
hodnih razmer še obstojala. Zanimivo in 
poučno je bilo predavanje tovariša Karba
ša o zgodovinskem pouku v ljudski šoli.j 
Izrekla se je bila želja, naj imenovani to
variš priobči svoje predavanje v »Popot
niku«. Gospod V ajda, ravnatelj ptujske 
gimna/.ijo, omenja, da se sestavlja pri zem
ljiškem uradu HOV zapisnik katastrainih 
občin. Da se bodo rabila pri tem le pristna 
in pravilna imena, naj zbirajo tovariši poj 
sameznih šolskih okolišev krajepisna ime' 
ria ter oddajo na prihodnjem zboiovanjiij 
tozadevni seznam gospodu Vajdi. — 

Bližajo se politiške volitve in politij 
ške strankarske borbe. Učiteljsko druj 
stvo prejšnjihg onj izogiba ter sd 
ko. Njegovi člani imajo v tem oziru proste 
roke. Do sedaj so nas politiško le zlorab
ljali, zato se je predlagalo, naj se učiteljj 
stvo prejšnjih organizacij izogiba ter se 
posveti le izobraževalni, prosvet.ii polij 
tiki. 

Predlog tovariša Šerone, naj se odj 
pravi nemščina tudi kot neobvezen predj 
met iz ljudskih šol ali pa se naj poučeva
nje v tem jeizku posebe plača, je bil so
glasno sprejet. Ravnotako je bil sprejel 
predlog istega tovariša, naj bi se vršil i 
I očitnicah za učiteljstvo ptujskega okraja 
risarski tečaj. 

Prihodnje zborovanje se vrši 3. apri
la Pevci, ne pozabite na pevsko vajo. 

+ Učit. društvo za ptujski okraj zbo
ruje v četrtek, 3. aprila 1919, ob 11. uri v 
okoliški šoli v Ptuju po običajnem dnev
nem redu; med tem tudi predavanje tova
riša Rozbanda, ki je zadnjič izostalo za 
radi prekratkega časa. Pred zborovanjera 
pevska vaja. Polnoštevilne udeležbe prij 
čakuje — odbor. 

f Učiteljsko društvo za poi. okraj 
Ljutomer je imelo dne 6. sušca pri Sv. Kri
žu prav dobro obiskan občni zbor. Poka
zal je, da se učiteljstvo v polni meri za
veda svoje stanovske organizacije. Tov 
predsednik se je uvodoma spominjal pre 
obrata v našem državnem ustroju. Z nav 
dušenjem se je pozdravilo naše osvobO1 

ditelje — Srbe, kralja Petra in regent* 
Aleksandra. — Obenem z narodno sve 
bodo je dosegel naš stan pravice, 0 
katere se je boril od začetka šolstva. Uso 
da srbskega naroda se da primerjati ' 
usodo našega stanu. Strla sta okove suŽ̂  
ženstva in zmagonosno izšla iz boja! Z*' 
vedamo se tudi velike naloge, ki nas ča# 
sedaj, ko si ustvarjamo novo šolstvo. U 
združeni v močnih vrstah bodemo K°' 
važnemu kulturnemu delu! Nadaljujoč, P° 

I zdravi gosta, tov. Vrtnarjevo in pa tov* 



riše, ki so bili zaradi vojne odtrgani svo
jemu poklicu. Spomni se tov. Koširja, ki je 
med vojno padel. Slava! Prečita se zadnji 
zapisnik in zasliši poročilo o delovanju 
društva v minulem letu. Blagajničar poro
ča o gmotnem stanju društva. Poročila se 
odobruje vzamejo na znanje. Tov. F. Za
herlovo se naprosi, da pregleda društveno 
knjižnico in na prih. zborovanju o njej po
roča. Sklene se sledeče: 1.) Deželna zve
za, katere glavni namen je bil skupno de
lovanje z nemšk. tov. zaradi učit. gmotne
ga stanja, naj se razpusti; društvena imo
vina naj se pa sorazmerno po plačevanju 
vrne društvom. 2.) Glede volitev zastop
nika v višji šolski svet se društvo strinja 
s sklepom odborove seje Zveze. Učit. svet 
naj predlaga, da dobi tudi staj. učiteljstvo 
svojega zastopnika. 3.) Na poziv Zaveze 
zaradi zvišanja članarine se društvo od
loči plačevati za letos 36 K članarine. Na 
vsak način pa se naj gleda, da se ne bo 
več društev n a d l e g o v a l o s takimi 
pozivi. 4.) Društvo je proti nabiranju skla
da za potovanje delegatov v Belgrad. De
legatom naj se plačajo stroški iz Zavezine 
blagajnice, in društva povrnejo potem na
knadno.*) 5.) Zaradi izstopa iz staj. Selbst
hilfe naj vsak ukrene, kakor mu najbolje 
kaže. Za delegate k zborovanju v Celju 
so izvoljeni: tov. Maurič ter tov. Bernar
dova in Jandlova. Odbor za tekoče leto: 
Ivan Tomažič, predsednik; Karel Maurič, 
podpredsednik; Hermina Mahorčičeva, 
tajnica; Fani Jandlova, blagajničarka; 
Slava Zaherlova, knjižničarka; Fran Za
herl, pevovodja: Simon Cvahte, odbornik. 
Tov. Cvetko nam je podal zgodovinsko 
učno siiov z ozirom na novo državo. Z 
zanimanjem smo poslušali izvajanja, kar 
dokazuje, kako važna so taka predavanja. 
Tovariš predsednik se mu zahvali za nje
govo temeljito delo. 

Prebral se je nato še seznam šol, ki 
so darovale za vojnopomožni sklad. Ker 
je pozni čas že silil k zaključitvi zborova
nja, zato nekatera vprašanja niso bila do 
konca rešena. 

Prihodnje zborovanje se vrši v Gor
nji Radgoni. ^ 

»Lepa naša domovina« je zaključila 
lepo uspelo zborovanje. 

+ Šaleško učiteljsko društvo je imelo 
svoj občni zbor dne 16. marca 1919 v šol
skem poslopju v Velenju. 

Predsednik tovariš Koropec otvori 
zborovanje s prijaznim pozdravom na vse 
prisotne, izražajoč svoje veselje nad mno
goštevilno udeležbo. Poseben pozdrav iz
reče novima članoma tovarišici Mari Pi
anovi in tovarišu Lucijanu Orlu ter jima 
želi na novem mestu obilo sreče in zado
voljnosti. 

Nato se je prečital zadnji zapisnik od 
12. januarja 1919. 

Poročila: 
1. O zvišanju članarine v zmisiu Fle

retovega članka v »Tovarišu« se soglas
no sklene, da se zvišana članarina plača. 

2. Predlog, da bi se Zveza staj. uči
teljev in učiteljic razpustila in da imamo 
samo Zavezo jug. učiteljstva, pride v raz
pravo, sklep pa je preložen na prihodnje 
zborovanje. 

Ko se je z odobravanjem sprejelo bla
gajnikovo poročilo, se prečita poročilo 
tov. tajnice; iz poročila se posname, da je 
imelo društvo v letu 1918 samo tri zbo
rovanja. 

Akoravno so bila zborovanja tako 
redka, vendar je bil obisk jako mlačen. 
Navadno so manjkali le vedno eni in isti, 
ki si pač mislijo, da je dovolj, če je zapi
san kot društven član, na zborovanja pa 
naj hodijo le drugi. Želeti je, da bi poseb
no sedaj, ko je nastala mlada Jugoslavija 
pustili vso mlačnost na stran, v složnosti 
in kolegialnosti shajali polnoštevilno na 
društvenih zborovanjih. Kot vneti Jugo
slovani pokažimo, da nam je naobrazba 
naše mladine, ki je temelj sreči in blaginji 
naše mile države, kakor tudi splošna na
obrazba našega naroda predvsem naša 
prva skrb. Shajajmo se redno na društve
nih zborovanjih in žrtvujmo svoje moči za 
vsestransko kulturno povzdigo narodovo. 

Volitev odbora se je vršila po vzkli
ku. Ostal je stari odbor (razen blagajni
ka) : Ivan Koropec — predsednik; Avgust 
Rozman — blagajnik in predsednikov na
mestnik; Cilka Trobejeva — tajnica; od
bornika: ravnatelj Vekoslav Trobej in 
Lukman Ivan. 

Nazadnje se poslovi predsednik od to
varišic Franje Pristovškove in Mire Pti
čeve, ki sta bili premeščeni v Celje in sta 
delovali neumorno več let v našem dru

štvu, ter jima želi na novem mestu obilo 
sreče in zadovoljnosti. 

Prihodnje zborovanje naj bi se vršilo 
skupno s Slovenjegraškim učiteljskim dru
štvom, ki se naj vpraša, če se s tem stri
nja in naprosi, da določi kraj in čas se
stanka. — Cilka Trobejeva, tajnica. 

+ Učiteljsko društvo za okraj Sv. Le
nart v Slov. gor. zboruje v četrtek, dne 
3. aprila, pri Sv. Trojici. Na dnevnem 
redu je razen stanovskih zadev tudi poro
čilo tovariša Kranjca: Spomini na Sočo, 
Črno goro in Albanijo. — K 1 e m e n č i č , 
t. č. predsednik. 

+ Učiteljsko društvo za konjiški 
okraj je zborovalo dne 13. marca 1919 v 
deški šoli v Konjicah. Zborovanje je bilo 
kakor po navadi dobro obiskano. 

Predsednik tv. Bobič je otvoril zbo
rovanje ter iskreno pozdravil gosta vodi
telja okrajnega glavarstva g. Trstcnjaka 
in vse navzoče. Posebe je še pozdravil to
variše, ki so se vrnili iz vojaške službe, 
ter one tovariše in tovarišice, ki so dru
štvu na novo pristopili. — Spominjal se 
je nato osvoboditve našega troimenskega 
naroda izpod tisočletnega jarma ter sla
vil novodobnega »kralja Matjaža« v osebi 
kralja Petra Karagjorgjeviča in prestolo
naslednika regenta Aleksandra. Regentu 
Aleksandru se je odposlala udanostna iz
java. Nato 'je podal pregled najnovejših 
ukrepov, tikajočih se šolstva in našega 
stanu. Omenil je volitve zastopnikov v 
Višji in v okrajni šolski svet, osebne iz
premembe v našem okraju ter izboljšanje 
učiteljskih prejemkov. 

Na znanje se vzame dopis kraj. šol. 
sveta Konjice, naznanjajoč, da se da dru
štvu za zborovanja ena soba v deški šoli 
na razpolago. 

Glede nemščine kot neobvezni pred
met se sklene sledeče: Zaveza kot naša 
vrhovna organizacija se naprosi, da po
sreduje na merodajnem mestu, da se nem
ščina tudi v višjeorganiziranih šolah kot 
neobvezni predmet odpravi, V novi svo
bodni državi naj bo konec našemu hlap
čevanju. Starši, ki želijo, da se njihovi 
otroci uče nemščine, naj te ure posebe 
plačajo. 

Glede nadaljnjega obstoja Zveze se 
pridružuje društvo mnenju Zvezinega od
bora, namreč da naj se še počaka, dokler 
se ne uredijo meje kraljevine SHS in do
kler se ne uravna uprava. Šele potem se 
naj o tej zadevi sklepa. 

Za delegata za zborovanje Zveze sta 
bila izvoljena tov. Bobič in Golež. 

Tudi, kar se tiče izstopa in štaierske
ga »Selbsthilfe«, stoji društvo na stališču 
Zvezinega odbora, namreč vsak naj ukre
ne po lastnem prepričanju in lastni volji, 
vendar se priporoča, da na novo nihče ne 
pristopi. 

Ker so padle dosedanje meje dežel in 
si učiteljstvo ni na jasnem, kako se naj 
označijo v raznih uradnih spisih bivše av
strijske dežele, se sklene višji šolski svet 
naprositi, da izda tozadevno naredbo. 

Predlog tov. Flereta v »Učit. Tov.« 
glede zvišanja članarine se sprejme s pri
stavkom, da mora vsak član še plačati 
4 K za okrajno učiteljsko društvo. Člana
rina, ki se naj sproti plačuje, znaša torej 
40 K, oz. za soproge učiteljev 12 K. 

H koncu sta se še sprejela predloga 
tov. Serajnika, in sicer: 1.) Zaveza se na
prosi storiti primerne korake, da se o pri
liki agrarne reforme zagotovijo šolam in 
učiteljstvu drva iz državnih gozdov, da 
ne bo več treba v zimskih mesecih šol 
zaradi pomanjkanja kuriva zatvarjati. 

2.) Spori med tovariši se naj ne 
spravljajo v javnost, ampak naj se porav
najo med seboj. V to svrho se naj izvolijo 
častiia razsodišča. 

S tem je bil dnevni red izčrpan, in 
predsednik je zaključil zborovanje, zahva
ljujoč se za mnogoštevilno udeležbo. 

— ž. 
f Učiteljsko društvo za laški okraj 

je zborovalo 16. t. m. v Laškem z običaj
nim vzporedom. Ker je poprej deževalo 
že nekaj dni in je tudi dan zborovanja na
počil v znamenju dežja, smo opravičeno 
računali na pičlo udeležbo. 

Pri otvoritvi zborovanja pa se je po
kazalo, da smo bili slabi računarji, ker 
se nas je zbralo nad vse častno število 
50erih tovarišev in tovarišic, samih za
vednih, organizovanih vzgojiteljev mla
dine, ki so s svojim prihodom po slabili 
cestah in stezah vnovič pokazali, da se 
zavedajo svoje dolžnosti v dobrobit vse 
ga stanu. 

Iz srca vseh je govoril tov. predsed
nik, ko je poudarjal, da vse, kar je do da
nes doseglo učiteljstvo uspehov clede iz
boljšanja gmotnih razmer, se imamo za
hvaliti edinole naši stanovski organiza
ciji. Bodimo ji pa tudi verni, zvesti člani 
in podpirajmo jo v njenih stremljenjih 
ker le tako je mogoč popolen uspeh. 

Z ozirom na dejstvo, da ie le tista 
organizacija zmožna za življenje in uspe
šen boj, ki ima tudi kaj pod palcem, se je 
predlog tov. Pavla Flereta o zvišanju 
članarine v predzadnjem »Tovarišu« 

odobril soglasno ter se je doplatek od 
tov. blagajnika pobral. 

Ker se nabere za vsako zborovanje 
toliko važnega in aktualnega gradiva, da 
se ga more le deloma in površno hlasta
joč predelati, stavi tov. Zupančič od vseh 
pozdravljen predlog, da skliče tov. pred
sednik iz lastne iniciative zborovanje, ne 
oziraje se na čas in, če bo važnost vpra
šanj zahtevala, tudi mesečno. Predava
nje tov. Pukmeistra se je moralo prelo
žiti zaradi prekratkega časa. 

Kraj, dan in čas prihodnjega zboro
vanja se objavi v »Tovarišu« pravoča
sno. Opozarjamo pa že danes, da se bo 
obrnil odbor s prošnjo do prof. dr. Ile
šiča, da nas zopet razveseli s kakim pre
davanjem! Na snidenje! 

* K 3. in 4. točki pripominjamo: „Nadlegova
nja'' ni kriva Zaveza, ker je stavil predlog tov. 
Here in ga tudi zadostno utemeljit. O kakem po
sivil Zaveze torej nam ni ničesar znanega. To je 
odvisno od svobodne volje članstva. — Zbirko za 
rezervni sklad Zaveze je sklenil upravni odbor 
^■aveze, kakor je to v vsakem izkazu izrecno po
eciano. Poštnine Zaveza ne more plačati, ker ni

Jja denarja. Kdor pa neče plačati tega organiza
,nega davka, ne uvažuje sklepa, ki je bil storjen 
urez govora soglasno. — Uredn. 


